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ZAPISNIK 
sa 103. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 12. juna 2015. godine 
 

Sjednica je počela u 10:10 časova. 
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Rešid Adrović, Filip 

Vuković, Strahinja Bulajić i Goran Tuponja. 
Odsustvo sa sjednice najavili su poslanici: Damir Šehović, Almer Kalač, Milutin 

Đukanović i Srđan Milić. 
Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Nik Gjeloshaj i Nebojša Medojević.  
Sjednici je, u svojstvu predstavnika predlagača, prisustvovala: Milanka Otović, načelnica 

Direkcije za državnu imovinu i normativne poslove u Ministarstvu finansija. 
U radu sjednice, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine, učestvovali su: Ognjen 

Jovović, stečajni upravnik u Solani „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj i Miloš Bigović, rukovodilac 
sektora za operativne poslove u FC snabdijevanje Elektroprivrede Crne Gore AD Nikšić. 

Pozivu za prisustvo sjednici nijesu se odazvali: Vujica Lazović, potpredsjednik Vlade, 
Fatmir Gjeka, predsjednik Opštine Ulcinj, Kemal Đečević, direktor Fonda rada Crne Gore i 
Zoran Vukčević, predsjednik Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda.  

Dopisom od 10. juna 2015. godine, potpredsjednik Vlade, Vujica Lazović, obavijestio je 
da nije u mogućnosti da se odazove pozivu na sjednicu, jer prisustvuje 5. zasijedanju 
Međuvladine zajedničke komisije za ekonomsku i trgovinsku saradnju između Crne Gore i 
Narodne Republike Kine. 

Rad sjednice je, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine, pratila Vasilija Obradović, 
predstavnica NVO Instituta Alternativa. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje. 
  
Za sjednicu je utvrđen sljedeći 
 

D N E V N I  R E D: 
 

1. REALIZACIJA ZAKLJUČKA SKUPŠTINE CRNE GORE, BROJ 00-63-7/14-27/8, OD 16. 
JULA 2014. GODINE, DONIJETIH POVODOM ODRŽANOG KONTROLNOG 
SASLUŠANJA RADI PRIBAVLJANJA INFORMACIJA O STEČAJNOM POSTUPKU U 
SOLANI „BAJO SEKULIĆ“ AD ULCINJ („Službeni list Crne Gore“, broj 31/14 od 24. 
jula 2014. godine); 
 

2. RAZMATRANJE AMANDMANA NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O 
EKSPROPRIJACIJI, koje je podnio poslanik: 

- Dritan Abazović                                                                                   (četiri)     (23-1/15-3/8) 
 

3. TEKUĆA PITANJA 
 

*     *     * 
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Prva tačka - REALIZACIJA ZAKLJUČKA SKUPŠTINE CRNE GORE, BROJ 00-63-7/14-27/8, 
OD 16. JULA 2014. GODINE, DONIJETIH POVODOM ODRŽANOG KONTROLNOG 
SASLUŠANJA RADI PRIBAVLJANJA INFORMACIJA O STEČAJNOM POSTUPKU U SOLANI 
„BAJO SEKULIĆ“ AD ULCINJ („Službeni list Crne Gore“, broj 31/14 od 24. jula 2014. godine); 

 
Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, podsjetio je da je Odbor na 51. sjednici,  4. 

aprila 2014. godine, održao kontrolno saslušanje ministra finansija, dr Radoja Žugića, ministra 
ekonomije, dr Vladimira Kavarića i stečajnog upravnika Solane „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj, 
Ognjena Jovovića, radi pribavljanja informacija o stečajnom postupku u Solani „Bajo Sekulić“, 
sa posebnim naglaskom na zaštitu prava radnika Solane. Skupština Crne Gore, na osmoj 
sjednici prvog redovnog zasijedanja u 2014. godini, 16. juna 2014. godine, usvojila je pet 
zaključaka.  

Naglasio je da Odbor u skladu sa Planom rada za 2015. godinu i Akcionim planom za 
jačanje zakonodavne i kontrolne uloge Skupštine Crne Gore za 2015. godinu prati realizaciju 
navedenih zaključaka. 

Predsjednik Odbora, podsjetio je da je 3. septembra 2014. godine, uputio dopise: Vladi 
Crne Gore - Žarku Šturanoviću, generalnom sekretaru, povodom realizacije zaključaka; 
Elektroprivredi Crne Gore AD Nikšić - Srđanu Kovačeviću, predsjedniku Odbora direktora, 
povodom zaključka 1, koji se odnosi na isporuku električne energije Solani, i Opštini Ulcinj - 
Fatmiru Gjeki, povodom zaključka 3, kojim se poziva na sagledanje mogućnosti da se kroz 
poslovno tehničku saradnju obezbijede uslovi za nastavak proizvodnje u Solani i zaključka 4, 
kojim se traži sagledavanje mogućnosti prodaje adekvatne državne imovine ili imovine Opštine 
kako bi se obezbijedila neophodna finansijska sredstva za proizvodnju soli. Na navedene 
dopise, odgovor je dostavila Elektroprivreda Crne Gore AD Nikšić. 

Takođe, ukazao je da je 29. maja 2015, uputio dopise: Vladi Crne Gore -  Žarku 
Šturanoviću, generalnom sekretaru, povodom realizacije zaključaka; Elektroprivredi Crne Gore 
AD Nikšić - Srđanu Kovačeviću, predsjedniku Odbora direktora, povodom daljih aktivnosti na 
realizaciji zaključka broj 1; Fondu rada Crne Gore - Kemalu Đečeviću, direktoru, o realizaciji 
zaključka broj 2, koji se odnosi na zahtjev za povezivanje radnog staža i isplatu zaostalih zarada;  
Investiciono – razvojnom fondu - dr Zoranu Vukčeviću, predsjedniku Odbora direktora, o 
realizaciji zaključka broj 3 i Opštini Ulcinj - Fatmiru Gjeki, predsjedniku, o aktivnostima na 
realizaciji zaključaka broj 3 i 4.  

Podsjetio je da su odgovor dostavili: Fond rada Crne Gore, Elektroprivreda Crne Gore 
AD Nikšić, Investiciono – razvojni  fond i Opština Ulcinj. 

Predsjednik Odbora konstatovao je da Generalni sekretarijat Vlade Crne Gore nije 
izvijestio Odbor o realizaciji zaključaka i iskazao nezadovoljstvo što predstavnik Vlade ne 
prisustvuje sjednici. 

Nakon uvodnih napomena, otvorena je rasprava. 
U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Goran Tuponja, Strahinja 

Bulajić i Rešid Adrović.   
 
Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
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I Z V J E Š T A J 
 

I Odbor za ekonomiju, finansije i budžet, u skladu sa Planom rada Odbora za 2015. 
godinu i Akcionim planom za jačanje zakonodavne i kontrolne uloge Skupštine Crne Gore za 
2015. godinu, razmotrio je stepen realizacije pet zaključka Skupštine Crne Gore, od 16. jula 2014. 
godine, donijetih povodom održanog kontrolnog saslušanja radi pribavljanja informacija o 
stečajnom postupku u Solani „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj. 
 

Pozivu za prisustvo sjednici odazvali su se stečajni upravnik u Solani „Bajo Sekulić“, 
Ognjen Jovović i rukovodilac sektora za operativne poslove u FC snabdijevanje Elektroprivrede 
Crne Gore AD Nikšić, Miloš Bigović.  

Pozivu za prisustvo sjednici nijesu se odazvali predstavnici: Vlade Crne Gore, Opštine 
Ulcinj, Fonda rada Crne Gore i Investiciono - razvojnog fonda Crne Gore AD. 

 
Stečajni upravnik u Solani „Bajo Sekulić“, Ognjen Jovović, obavijestio je Odbor o 

aktuelnoj situaciji u Solani i dao svoje viđenje realizacije navedenih zaključaka. U odnosu na 
isporuku električne energije, istakao je da je u dva navrata, preko Privrednog suda, 
Elektroprivredi Crne Gore uplaćen iznos od po 5.000 €, dok će preostali iznos do 23.000 € biti 
uplaćen takođe iz dva puta, u visini od  6.500 €, u junu i julu tekuće godine. Na taj način stekli 
su se uslovi za priključenje na mrežu, što će biti realizovano nakon sanacije pumpnih 
postrojenja, a koja je u toku. Naglasio je da se očekuje početak ispumpavanja vode do kraja 
mjeseca, ali da to ne znači da se može očekivati proizvodnja soli, jer navedeno predstavlja samo 
jednu od faza u ciklusu proizvodnje, koja obično započinje u martu mjesecu. U vezi aktivnosti 
na povezivanju radnog staža i isplati zaostalih zarada, ukazao je da radnici imaju problem oko 
penzionisanja, te da je potreban iznos od oko 1 milion € da bi im se povezao radni staž od 2009. 
godine. Upoznao je Odbor da ni jedan potencijalni kupac nije kontaktirao stečajnu upravu 
Solane „Bajo Sekulić” niti pokazao interesovanje za prilagođavanje cijene što pokazuje da je, i 
nakon 12 postupaka prodaje, njena prodaja daleko. Ocijenio je da je neophodno da država 
pomogne da se u Solani okonča stečajni postupak. U odnosu na problem prava svojine, naveo je 
da u listu nepokretnosti ne piše da je Solana državno vlasništvo, već da je navedeno korišćenje, 
podsjetivši da je sudski postupak pokrenut od strane vlasnika akcionarskog kapitala zbog 
nedobijanja mišljenja Savjeta za privatizaciju i kapitalne projekte. Uz svojinske odnose, ocijenio 
je da je ključni problem i pitanje prostornog plana Opštine Ulcinj.  
 

Odbor je upoznat sa dopisima subjekata na koje se odnose skupštinski zaključci i to: 
Fonda rada Crne Gore, Investiciono - razvojnog fonda Crne Gore AD, Elektroprivrede Crne 
Gore AD Nikšić i Opštine Ulcinj. 

 
Vlada nije dostavila Odboru informaciju o  realizaciji skupštinskih zaključaka (2, 3, 4 i 5). 

 
Dopisom Elektroprivrede Crne Gore AD Nikšić, koji se odnosi na zaključak 1, kojim se 

poziva Elektroprivreda Crne Gore, da u najkraćem mogućem roku isporuči električnu energiju 
Solani „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj, u cilju zaštite procesa prozvodnje i nesporne zaštite državne 
imovine, uz obavezu Solane AD, da dug za isporučenu električnu energiju plati nakon 
pokretanja procesa proizvodnje Odbor je upoznat da je dogovoreno da stečajni upravnik Solane 
uplati iznos od 10.000 €, kako bi se nakon toga dao nalog za ponovno priključenje na mrežu, 
dok će uplatu ostatka duga u iznosu od oko 12.000 €, stečajni upravnik izvršiti u roku od dva 
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mjeseca. Takođe, Odbor je upoznat da je stečajni upravnik, preko Privrednog suda u Podgorici, 
izvršio ugovorenu uplatu, ali da iako su se stekli uslovi za priključenje, to još uvijek nije 
realizovano jer su u toku radovi na sanaciji pumpnih postrojenja. Nakon završetka radova, 
nadležni iz Solane će o tome obavijestiti Elektroprivredu, kako bi zbog tehničke podrške 
zajednički izvršili priključenje na mrežu. 
 Dopisom Fonda rada, u vezi zaključka 2, kojim se pozivaju  Vlada Crne Gore i Fond 
rada da preduzmu neophodne aktivnosti na povezivanju radnog staža i isplati zaostalih zarada 
u skladu sa odredbama čl. 97, 98, 99 i 100 Zakona o radu, Odbor je upoznat da je Fondu predato 
ukupno sedam zahtjeva bivših zaposlenih kod poslodavaca AD Solana „Bajo Sekulić“ Ulcinj. 
Od sedam zahtjeva, pet se odnosi na isplatu potraživanja po članu 23 Zakona o Fondu rada („Sl. 
list Crne Gore“, br. 88/09), dok se dva odnose na uplatu doprinosa PIO po članu 99a istog 
Zakona, dok nema predatih zahtjeva za isplatu potraživanja po članu 98 Zakona o radu. Od 
navedenih pet zahtjeva jedan je odbijen, jer nema osnova za isplatu, dok su četiri u postupku 
obrade dok za dva zahtjeva koji se odnose na čl 99a nema osnova za uplatu doprinosa PIO iz 
sredstava Fonda rada. 
 Dopisom Investiciono - razvojnog fonda Crne Gore AD, povodom realizacije zaključka 

3, kojim se poziva Vlada Crne Gore da zajedno sa Opštinom Ulcinj, uz podršku Investiciono-
razvojnog fonda, sagleda mogućnost da kroz poslovno – tehničku saradnju, obezbijede uslove 
za nastavak proizvodnje, Odbor je upoznat da Fond izražava spremnost da se u skladu sa 
usvojenim procedurama i finansijskim mjerama i uz odgovarajuća sredstva obezbijeđenja 
uključi u rješavanje pitanja uslova za nastavak proizvodnje u Solani, poštujući zakonom 
predviđene kriterijume i uslove. 
 Povodom zaključaka 3, kojim se takođe stvaraju obaveze i za Opštinu Ulcinj i zaključka 

4, kojim se predlaže da Vlada Crne Gore i Opština Ulcinj solidarno sagledaju mogućnost 
prodaje adekvatne državne ili imovine Opštine, kako bi se obezbijedila neophodna finansijska 
sredstva za nastavak primarne djelatnosti Solane AD Ulcinj – proizvodnja soli, što ne 
podrazumijeva prodaju imovine AD Solana, Odboru su od strane Opštine Ulcinj dostavljeni: 
zaključci koji su donijeti na vanrednim sjednicama SO Ulcinj, od 28. maja 2014. godine, koji se 
odnose na Informaciju o stanju u Solani AD u stečaju i od 30. septembra 2014. godine, koji se 
odnose na Nacrt prostornog plana Ulcinja do 2020. godine, kao i  zaključci sa Međunarodne 
konferencije o zaštiti Ulcinjske solane, koja je održana 8. i 9. aprila 2015. godine. Navedeno je i 
da je Opština Ulcinj već pokrenula Inicijativu za izradu Studije za zaštitu Ulcinjske Solane i 
područja ka Agenciji za zaštitu životne sredine. 

U odnosu na zaključak 5 , kojim je traženo da Vlada i Savjet za privatizaciju i kapitalne 
projekte sagledaju mogućnost vraćanja većinskog dijela akcijskog kapitala Solane u državno 
vlasništo, Odbor nije imao pisanu informaciju u kojoj fazi je realizacija navedenog zaključka. 
  
II Tokom rasprave poslanike je interesovalo da li je postojala mogućnost da se uplata 
Elektroprivredi izvrši ranije i na taj način steknu uslovi da se započne ciklus proizvodnje soli na 
vrijeme; kao i da li je shodno zaključcima koje je dostavila Opština Ulcinj pretvaranje 
navedenog područja u prirodni rezervat – stanište ptica, kompatibilno sa ponovnim 
pokretanjem procesa proizvodnje soli u Solani. Postavljeno je pitanje koje se odnosi na 
vlasništvo na zemljištu na kome se nalazi Solana i ukazano na potrebu rješavanja pitanja 
prostornog plana, koji se odnosi na Solanu. 

Konstatovano je da je realizacija zaključka 5, odnosno sagledavanje mogućnosti 
vraćanja većinskog dijela akcijskog kapitala Solane u državno vlasništvo, ključno pitanje za 
rješavanje problema u Solani. 
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 III  Odbor je, nakon uvida u dostavljenje  pisane informacije i obavljenje rasprave, konstatovao: 
  

Zaključak 1, koji se odnosi na isporuku elektične energije, je u završnoj fazi realizacije.  
Zaključak 2, koji se odnosi na zahtjev za povezivanje radnog staža i isplatu zaostalih 

zarada, je u početnoj fazi realizacije. 
Zaključak 3, kojim se traži sagledanje mogućnosti da se kroz poslovno tehničku saradnju 

obezbijede uslovi za nastavak proizvodnje, nije realizovan. 
Zaključak 4, kojim se traži sagledavanje mogućnosti prodaje adekvatne državne imovine 

ili imovine Opštine kako bi se obezbijedila neophodna finansijska sredstva za proizvodnju soli, 
nije realizovan i  

Zaključak 5 koji se odnosi na vraćanje većinskog dijela akacijskog kapitala u državno 
vlasništvo nije realizovan.  

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar Damjanović. 

 
Druga tačka – RAZMATRANJE AMANDMANA NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNI 
ZAKONA O EKSPROPRIJACIJI, koje je podnio poslanik: 

- Dritan Abazović                                                                                   (četiri)     (23-1/15-3/8) 
 

Imajući u vidu da predlagač amandmana, poslanik Dritan Abazović, nije prisustvovao 
sjednici, dogovoreno je da Odbor odloži razmatranje  amandmana za jednu od narednih 
sjednica. 

 
Treća tačka - TEKUĆA PITANJA 
 
Predsjednik Odbora: 
 
a) podsjetio je Odbor da je Skupština na drugoj sjednici prvog redovnog zasijedanja, 14. aprila 

2015. godine, usvojila dva zaključka (br. 00-63-7/15-21/11, objavljeni u „Službenom listu 
Crne Gore“, br. 20/15), koji se odnose na Kombinat aluminijuma AD Podgorica, te da je 
povodom navedenog, 29. maja 2015. godine, uputio dopise ministru ekonomije, Vladimiru 
Kavariću i stečajnom upravniku, Veselinu Perišiću, zatraživši da izvijeste Odbor o realizaciji 
zaključaka. Podsjetio je, takođe, da je odgovor ministra ekonomije, Vladimira Kavarića 
podijeljen poslanicima na 102. sjednici, 8. juna 2015. godine. Obavijestio je da je stečajni 
upravnik dostavio odgovor (00-63-7/15-38/3), od 9. juna 2015. godine, koji je podijeljen na 
klupama. 

b) podsjetio je da je u dva navrata, 4. i 29. maja 2015. godine, uputio dopise ministru finansija, 
Radoju Žugiću i ministru zdravlja, Budimiru Šegrtu i zatražio da obavijeste Odbor u kojoj je 
fazi realizacija člana 11 Zakona o budžetu za 2015. godinu, u dijelu koji se odnosi na 
izmirenje obaveza Fonda zdravstva i javnih zdravstvenih ustanova u iznosu od 36 mil €.  
Obavijestio je da je dostavljen odgovor (00-63-7/15-15/26) ministra finansija, 9. juna 2015. 
godine, koji je podijeljen na klupama. Naglasio je da se čeka odgovor ministra zdravlja, kako 
bi se razmotrila mogućnost održavanja zajedničke sjednice sa Odborom za zdravstvo, rad i 
socijalno staranje, povodom navedenog. 
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c) najavio je održavanje 104. sjednice Odbora, 15. juna (ponedjeljak) 2015. godine, na kojoj će se 
razmotriti: 
- Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o boravišnoj taksi; 
- Finansijski izvještaj sa Izvještajem o radu Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 

2014. godinu; 
- Izvještaj o finansijskom poslovanju sa Izvještajem o radu Agencije za elektronske medije 

za 2014. godinu; 
- Amandmani na Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnom premjeru 

i katastru nepokretnosti, koje su podnijeli poslanici: 
- Mićo Orlandić i Džavid Šabović                                  (jedan)     (04-1/15-1/5) 
- Snežana Jonica                                                                (četiri)     (04-1/15-1/7) 

- Amandmani na Predlog zakona o dopuni Zakona o eksproprijaciji, koje je podnio 
poslanik: 
- Dritan Abazović                                                       (četiri)     (23-1/15-3/8) 

 
Sjednica je završena u 11.15 časova. 

 
 
Broj: 00-63-7/15- 
 
SEKRETARKA SEKRETARIJATA ODBORA                                      PREDSJEDNIK ODBORA 
Nađa Vukićević, s.r.                                          mr Aleksandar Damjanović, s.r. 


